

## ERCA Safety Commission - Safety Warning 1/2010

The aim of releasing ERCA safety alerts is to disseminate up to date information which will help to avoid accidents on ropes courses. We are committed to providing unbiased information about the sequence of events and the causes of accidents. We are neither in the position to, nor do we have the intention of, undertaking in-depth on-the-spot investigations. Please send your comments and questions regarding the safety alert to [sicherheit@erca.cc](mailto:sicherheit@erca.cc)

### 1/2010 "Voluntary recall notice for Singing Rock ,LOCKER' and ,SITE'" (Deutsche Version auf Seite 2)

We have received an information regarding a voluntary recall notice for the products ,LOCKER' and ,SITE' from *Singing Rock*. Please find the original letter below:



#### VOLUNTARY RECALL NOTICE

Singing Rock would like to notify consumers that the **fall arrest and positioning devices LOCKER and/or SITE** (batch no. 01 or 02) may pose a potential casualty hazard. If you own the **fall arrest and positioning devices LOCKER and/or SITE**, please read this important notice.

Name of Product: **LOCKER**, batch number: **01 or 02** (see picture)  
**SITE**, batch number of positioning device: **01 or 02** (see picture)

Manufacturer: **Singing Rock, Poniklá 317, 512 42 Poniklá**

Date of Production: **year 06 and 07**



Hazard: the locking pin, which prevents rotation of the fixed thumb may be pressed-in incorrectly.  
**To date there are no reports of accidents or injuries related to these products.** Nonetheless, Singing Rock is acting pro-actively on this matter given the potential for accidental loss of the locking pin.



Identification: The manufacturing batches involved are: **01 or 02**  
The batch number is laser marked on the inner side of the black side plate as pictured above and is the first two digits following the dash. Compare these two digits with the list of numbers given above. In case of a match, return the LOCKER / SITE to your dealer as directed below for inspection.

To avoid possible safety hazard: **PLEASE RETURN YOUR LOCKER / SITE for immediate inspection.**

Czech Returns: LANEX a.s.  
division Singing Rock  
Poniklá 317  
512 42 Poniklá

Returns in other countries: <http://www.singingrock.com/article.asp?nArticleID=1468&nDepartmentID=884&nLanguageID=2>

Thank you for your continued support. Please accept our sincere apologies for any inconvenience this may cause you.

**LANEX a. s.**  
se sídlem Hlucinská 1/96, 747 23 Bolatice  
zapsaná v obchodním rejstříku u Městského soudu v Praze, oddíl B, vložka 13775  
**DIVIZE: SINGING ROCK** • Poniklá 317 • 512 42 Poniklá • Czech Republic  
tel.: +420 481 585 007 • fax: +420 481 540 040 • e-mail: [info@singingrock.cz](mailto:info@singingrock.cz) • [www.singingrock.com](http://www.singingrock.com)  
ICO: 28223209 • DIC: CZ28223209

## Warnhinweis der ERCA-Sicherheitskommission 1/2010

Warnhinweise der ERCA werden mit dem Ziel der Unfallprävention zeitnah an alle Mitglieder versendet. Wir bemühen uns um eine sachliche Darstellung der Vorgänge und Ursachen ohne eine genaue Untersuchung des Vorfalls vor Ort vornehmen zu können oder zu wollen. Bitte senden Sie Ihre Anregungen und Fragen zu diesem Thema an: [sicherheit@erca.cc](mailto:sicherheit@erca.cc)

### 1/2010 Freiwillige Rückrufaktion für die Produkte ‚LOCKER‘ und ‚SITE‘ von Singing Rock

Wir haben Kenntnis über eine freiwillige Rückrufaktion zu den Produkten „LOCKER“ und „SITE“ von Singing Rock erhalten. Im folgenden finden Sie den Original-Brief:



#### Freiwillige Information Locker / Qualitätsüberprüfung 09.03.2010

**SINGING ROCK** informiert Kunden und Nutzer des mitlaufenden Auffanggerätes und Seilkürzers mit der Handels- und Typbezeichnung LOCKER / oder SITE (Serien Nummern 01 und 02) das diese Geräte einen Defekt aufweisen können.

Sollten Sie einen LOCKER oder ein SITE besitzen oder benutzen lesen Sie bitte diese wichtige Information.

Name des Produktes: LOCKER, Seriennummer 01 oder 02 (siehe Abbildung) oder

SITE, Seriennummer 01 oder 02 (siehe Abbildung).

Hersteller: **Singing Rock, Poniklá 317, 512 42 Poniklá Tschechische Republik (CZ)**

Herstellungsjahr: **2006 und 2007**



Fehler: Die Niete die das Durchdrehen der Klemmbacke verhindern soll kann falsch eingearbeitet sein und kann sich dadurch lösen. Bis zu diesem Zeitpunkt (08.03.2010) gibt es weltweit keinen einzigen angezeigten Fall eines Unfalles oder Versagens des Gerätes. Es sind keinerlei Verletzungen oder Personenschäden bekannt. Unabhängig davon agiert SINGING ROCK in seiner Verantwortung als Partner und informiert die Kunden / Benutzer über den möglichen Fehler.



Identifizierung: Die betroffenen Chargen sind die Nummern **01 oder 02**

Die Chargennummer ist mittels Laserbeschriftung auf der Innenseite der Grundplatte des Gerätes angebracht. Es handelt sich um die ersten beiden Nummern nach dem Bindestrich. Sollte die Nummer auf einem Ihrer Geräte verzeichnet sein so senden Sie das Gerät bitte an Ihren Händler / Großhändler zur Inspektion.

Rücksendung in der Tschechischen Republik : LANEX a.s.  
division Singing Rock  
Poniklá 317  
512 42 Poniklá

Rücksendung in anderen Ländern:  
<http://www.singingrock.com/article.asp?nArticleID=1468&nDepartmentID=884&nLanguageID=2>

Wir bedanken uns für die Aufmerksamkeit und bitten um Entschuldigung für den Aufwand.

**LANEX a. s.**  
se sídlem Hlucinská 1/96, 747 23 Bolatice  
zapsaná v obchodním rejstříku u Městského soudu v Praze, oddíl B, vložka 13775  
**DIVIZE: SINGING ROCK** - Poniklá 317 - 512 42 Poniklá - Czech Republic  
tel.: +420 481 585 007 - fax: +420 481 540 040 - e-mail: [info@singingrock.cz](mailto:info@singingrock.cz) - [www.singingrock.com](http://www.singingrock.com)  
ICO: 28223209 - DIC: CZ28223209

Safety Warning: 1/2010: Voluntary Recall for ‚LOCKER‘ and ‚SITE‘ from Singing Rock  
ERCA Safety Commission

© 2010 – European Ropes Course Association  
<http://www.erca.cc>